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Till SDS, Åsikter 140516

Nytt kommunval stundar, en mandatperiod går ut, en ny kommer.

Äntligen…
… hittar jag en reaktion på hur Lunds kommun skall förhålla sig till sin översiktsplan 2010.
Men man blir förundrad över att det sker i tysthet. I hemlighet? Inget för lundaborna att
intressera sig för? Kommunens framtid är allas.
Planeringslagarna säger att en översiktsplan skall alla kommuner ha och den skall beslutas
om i varje mandatperiod. Varför? För att den skall motsvara ambitionerna hos den sittande
valda församlingen av förtroendemän och –kvinnor.
Ett underlag för beslut i frågor som gäller användning av vår miljö, mark och vatten …
En medvetenhet om konsekvenser av förslag till förändringar i smått och stort.
Så att våra valda ombud kan använda resurserna på klokast möjliga sätt, att undvika att
blockera framtida möjligheter. Vara strategiska.

På Lunds hemsida finns rubriken översiktsplanering, man kan klicka fram ÖP 2010 med alla
delar och kommentarer. Dvs den som antogs av kommunfullmäktige 20101028, två veckor
efter förra valet. Men innan våra ombud i den nya fullmäktigeförsamlingen 2011 tillträdde. De
ställdes inför fullbordat faktum. ”Den gällande”. Med beklagliga konsekvenser, tyvärr men
kanske naturligt. Kommentarer från politiker ”vem bryr sig”.
Men på hemsidan står inget om detta krav på beslut varje mandatperiod. Den beslutades ju
förra och den innevarande är snart över. Så, vad händer? Inget besked.

Men kollar man föredragningslistorna för byggnadsnämnd, kommunstyrelse och –fullmäktige
där, så ser man: ”12. Lunds översiktsplan, ÖP 2010, aktualitetsförklaring” Kf 140522.

På torsdag skall sittande fullmäktige aktualitetsförklara den, säga att den är bra. I efterhand.
Sitt sista år vid ansvaret.
Hoppsan, skall våra till 2015 nyvalda ombud ställas inför samma situation? En ”gällande plan”
som de inte är delaktiga i. med samma svårighet att ta ansvar för den?

Därför denna tystnad? Denna hemlighet som förr i världen.
Är det för att översiktsplanering är för svårt för ombuden? Är det tjänstemännen som får
formulera både direktiv och resultat, för ombuden att tacka ja till?
Eller är det för att undvika valet? Det är för svårt. För svårt för oss lundensare?

Nå. Det går att begära information, bara man vet att den finns. Och hur, och var.
Jag har fått underlagsmaterialet till förslaget till beslut, Stadsbyggnadskontoret 140311.
Bättre besked, något lugnande.
Där föreslås att ”byggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige att förklara ÖP 2010

aktuell för innevarande mandatperiod.” samt att ”Kontoret avser att i början av nästa
mandatperiod föreslå process för en kommande aktualisering av ÖP”.

Däri ligger att det nyvalda fullmäktige får ansvar för att göra sin översiktsplan utifrån sina
värderingar. Dvs att det sätts igång omedelbart. Färdig under 2015. Åtminstone i huvudsak.
Arbetet har påbörjats i stadsbyggnadskontoret med en analys av kvaliteten på och aktualiteten
hos den ’gamla’ översiktsplanen. Men utifrån tjänstemännens värderingar.
De måste givetvis få direktiv. En översiktsplanering är en politisk process. Är ett
ansvarstagande inför väljare och lag. Och sitt samvete. ”Aktualisera” är fel ord. Ger fel signaler.
Översiktsplaneringen handlar om att förnya.
Därtill är kanske tjänstemännen lojala mot de tidigare arbetena. Bristerna i att följa då givna
direktiv är besvärande. Men glöms, döljs i formuleringarna.
T ex direktiven att bygga Lund kring gena effektiva kollektivtrafikstråk för att kunna radikalt
minska biltrafiken för att uppnå klimatmålen kommunen åtagit sig, Det avvisade öp. Att
hushålla med den högvärdiga jordbruksmarken bortsåg man från. Absurt. M m.
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Och vi lundensare vill ha ett ord med i laget. Vi är del i Lunds framtid.

PS. Besked i protokoll publicerat i dag 6 dagar före fullmäktigemötet: ”Kommunstyrelsen

beslutar att föreslå kommunfullmäktige att förklara översiktsplanen ÖP 2010 aktuell.”.
Inte för innevarande mandatperiod.
Då har det backats till mina föraningar om en ”gällande plan” för nästa mandatperiod också …
Hela. Och likadant inför nästa .. ?
Vi vill ha en politiskt fungerande översiktsplan. En överblick i tid och rum , ambitioner att leva
upp till, då duger det inte att skicka pucken vidare. Våra nyvalda ombud måste börja med sin
översiktsplan för att ha den hela sin mandatperiod.

Lennart Nord
arkitekt


